



## Sagiter program

Intends to participate in a dynamic of promoting/upgrading the agroecological knowledge, and of these ingenious systems implemented with the passing of time on the territories. In this context, the training is aimed at developing the evolution of representations, acquisition, or reintroduction of technics, consolidation of network and of social links.

Sagiter it is a study- action which leans essentially on the ways of transmission of the knowledge and aims for:

- Producing and spreading educational resources
- Facilitating sharing of experiences and practices
- Participating in the consolidation of a real European network built around the agroecological knowledge which - as of the agroecology in general - has been one of the priorities of the member states of the European Union.

The project is coordinated by  
Montpellier SupAgro, Institute for Higher Education in Environment - Florac  
Partners

- Fumeterre (France)
- Savoir-Faire et découvertes
- The Merle training center SupAgro (France)
- Geysler (France)
- Working group regional studies, Department of Geography, University of Marburg (Germany)
- Federation of family agrarian schools in Galicia (Spain)
- Vlaamse Landmaatschappij (Belgium)
- Chamber of agriculture and forest in Ljubljana (Slovenia)
- Szent Istvan University (Hungary)
- USAMV de Cluj Napoka (Romania)

Sagiter is supported by the European Union  
through the Leonardo da Vinci program



[www.sagiter.eu](http://www.sagiter.eu)





## Sagiter

Das Forschungsvorhaben setzt sich zum Ziel an einer dynamischen Förderung und Aufwertung von agroökologischem Wissen beizutragen. Im Laufe der Jahrhunderte entwickelte sich dieses Wissen zu einem einzigartigen endemischen System.

Die innereuropäische Projektarbeit trägt zur Förderung der Fähigkeiten von Identifikation, Aneignung oder Wiedereinführung agroökologischer Techniken bei. Des Weiteren fördert es die Bildung von Netzwerken und anderen sozialen Bindungen in der agrarischen Produktion.

SAGITER ist ein Forschungsvorhaben, welches sich im Kern auf die Transmission von agroökologischen Wissen konzentriert und folgende Ziele verfolgt:

- Herstellung und Verbreitung von Bildungsressourcen
- Erleichterung des Austauschs von Erfahrungen und Praktiken
- Teilnahme an der Konsolidierung eines echten europäischen Netzwerks rund um das agroökologische Wissen. Die Agrarökologie im Allgemeinen sowie das Bilden europäischer Netzwerke sind Prioritäten der Mitgliedstaaten der Europäischen Union.

Das Projekt wird in Deutschland von der Arbeitsgruppe Regionalforschung, des Fachbereiches Geographie der Philipps-Universität Marburg koordiniert.

Overige partners :

- Montpellier SupAgro, Frankreich
- CFPPA du Merle, Frankreich
- Fumeterre, Frankreich
- Geysier, Frankreich
- Savoir-Faire et Decouvertes, Frankreich
- EFA Galicia, Spanien
- VLM, Vlaamse Landmaatschappij, Belgien
- Land- und Forstwirtschaftliches Ministerium, Slovenia
- Szent Istvan University Gödöllő, Ungarn
- USAMV Cluj Napoka, Rumänien

SAGITER wird von der Europäischen Union durch das Leonardo da Vinci-Programm unterstützt.



[www.sagiter.eu](http://www.sagiter.eu)



Lifelong  
Learning  
Programme